
P R O T O K Ó Ł   Nr XXXII/2021 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 27 maja 2021 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XXXII Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 maja 2021 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bartoszek Agnieszka, Chołody Anetta, Fornal Karolina, 

Gąsienica Marzena, Gorgol Mariusz, Grosicka Joanna, Lis Irena, Malarski Arkadiusz, Malinowski 

Artur, Niepelt Elżbieta, Palicki Dariusz, Papierkiewicz Magdalena i Sztyler Paweł. 

 

Radni nieobecni: Bugiel Magdalena i Jadwiżyc Izabela. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą 

prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj.: Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku 

Romana Romaniuka, Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, 

Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-Herbaczewską, radcę 

prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bornem Sulinowie Mariolę Siniarską. Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. Powitał również radnych i wszystkich, którzy oglądają sesję on-line. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 2 

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 11 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na 

okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. części 

nieruchomości gruntowej tj. 100 m
2
 z działki nr 123/1 w m. Starowice) – jako ppkt 21. 

Powiedziała, że projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą. 

 

Innych wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad wprowadzeniem do 

porządku sesji w pkt 11 „Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 100 m
2
 z działki nr 123/1 w m. Starowice)  

jako ppkt 21: 



2 

 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 27 maja 2021 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXXI/2021 z 29.04.2021 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych  

w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2020 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2021 rok.  

7. Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów gminnych, realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2020 r., plany na rok 2021. 

8. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2020 r. do 30 kwietnia 2021 r. oraz o wyniku przetargu na 

odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne 

Sulinowo. 

9. Przedstawienie raportu z realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej za lata 2015-2020. 

10. Uchwalenie aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne Sulinowo na lata 

2021-2027 z perspektywą do 2030 roku. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Bornego Sulinowa; 

2) ustalenia terminu zebrania wiejskiego, na którym ma być dokonany wybór sołtysa  

(dot. Sołectwa Rakowo); 

3) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku; 

4) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku; 

5) przekazania projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Borne Sulinowo do zaopiniowania organowi regulacyjnemu; 

6) ustalenia dopłat do cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych taryfowych 

grup odbiorców usług; 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 89/106 wraz z udziałem 1/106 w działce  

nr 89/144 w m. Borne Sulinowo); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 61/5 w m. Przyjezierze); 

9) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 375 m
2
 z działki nr 147/1 

w obr. Krągi – ogr. dz. nr 52); 

10) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 150 m
2
 z działki nr 4/9  

w obr. Borne 05); 

11) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo; 

12) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 



3 

 

13) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania 

wysokości stawki tej opłaty; 

14) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości; 

15) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy; 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 

przedsiębiorców prowadzących punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo  

i zwrotu części tej opłaty; 

17) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji  

o dochodach; 

18) zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego; 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021 

(zmiana treści § 3); 

20) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok; 

21) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 100 m
2
 z działki nr 123/1 

w m. Starowice). 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie protokołu 

poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXXI/2021 z 29.04.2021 r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXXI/2021 z 29.04.2021 r.: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Nr XXXI/2021 z 29.04.2021 r. został przyjęty. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 
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Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się 

następująco : 

1. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2020 r. do 30 kwietnia 2021 r., w tym o wyniku przetargu 

na odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy 

Borne Sulinowo. 

2. Ocena realizacji zadań inwestycyjno-remontowych w zakresie utrzymania dróg, ulic i placów 

gminnych w 2020 r., plany na rok 2021. 

3. Zapoznanie z raportem z realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej za lata 2015-2020. 

4. Zaopiniowanie aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2021-2027 z perspektywą do 2030 roku. 

5. Analiza dochodów własnych gminy z tytułu podatków i opłat, w tym umorzenia  

i zwolnienia podatkowe za 2020 rok. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem sesji zwołanej na dzień 27 maja 

2021 r. (w zakresie działania komisji) oraz projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(dot. części nieruchomości gruntowej tj. 100 m
2
 z działki nr 123/1 w m. Starowice).  

 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, na którym: 

1. Zapoznano się z raportem z realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej za lata 2015-2020. 

2. Zaopiniowano aktualizację Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2021-2027 z perspektywą do 2030 roku. 

3. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem sesji zwołanej na dzień 27 maja 2021 r.  

w sprawach: 

1) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku; 

2) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku; 

3) przekazania projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Borne Sulinowo do zaopiniowania organowi regulacyjnemu; 

4) ustalenia dopłat do cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych taryfowych 

grup odbiorców usług; 

5) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo; 

6) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

7) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania 

wysokości stawki tej opłaty; 

8) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości; 

9) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy; 
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10) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 

przedsiębiorców prowadzących punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo  

i zwrotu części tej opłaty; 

11) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji  

o dochodach; 

12) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok – w zakresie 

działania komisji. 

 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej nie odbyło się. Termin kontroli w Liceum Ogólnokształcącym  

w Bornem Sulinowie został przesunięty na 31 maja br.  

 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, na którym rozpatrzyła skargę na 

działania Burmistrza Bornego Sulinowa. 

Wypracowane przez komisję stanowisko odnośnie skargi stanowi załącznik do projektu uchwały 

ujętego w porządku dzisiejszej sesji. 

 

W dniu 13 maja br. część radnych uczestniczyła w roboczym spotkaniu na temat 

zagospodarowania odpadów komunalnych. 

 

W dniu 20 maja br. wpłynęła adresowana do Burmistrza Bornego Sulinowa oraz Rady Miejskiej 

w Bornem Sulinowie prośba mieszkańca Szczecinka o upamiętnienie osób zabitych przez 

okupacyjną Armię Czerwoną oraz niemieckie Gestapo na terenie obecnej Gminy Borne Sulinowo. 

Prośba ta wraz z dwoma załącznikami została przesłana radnym Rady Miejskiej  

w Bornem Sulinowie celem zapoznania się oraz wyrażenia opinii przed podjęciem decyzji  

w przedmiotowej sprawie.”. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 

 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu.  

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, czy chce coś dodać do 

sprawozdania. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Informacja Powiatowego 

Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań inwestycyjno-remontowych  

w 2020 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2021 rok.”. 
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Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną 

zawierającą wykaz wykonanych robót w 2020 roku na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

W sesji zdalnie uczestniczy Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku Roman 

Romaniuk i można mu zadawać pytania. Zwrócił się do Dyrektora PZD z pytaniem, czy chce do 

tej informacji coś dodać. 

 

Dyrektor PZD Roman Romaniuk na wstępie podziękował za zaproszenie. Po tym powiedział, że 

informacja na temat wykonywanych robót na drogach powiatowych w roku 2020 została 

przesłana radnym. W uzupełnieniu dodał, że jest opracowywana dokumentacja projektowa 

dotycząca ul. Orła Białego, tj. dobudowy ścieżki rowerowej w ciągu drogi powiatowej nr 1298D. 

Będzie to ścieżka rowerowa dwukierunkowa, asfaltowa, szerokość ścieżki 2m, w obu kierunkach 

po metrze. Realizowana będzie też przebudowa drogi powiatowej numer 1266Z na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową 1284, czyli w samym Juchowie w stronę drogi 1283, 

skrzyżowanie Obrąb-Radacz i później od miejscowości do drogi wojewódzkiej 172. Opracowanie 

jest podzielone na 3 etapy:  

1) Pierwszy etap - od drogi od miejscowości Juchowo ze skrzyżowaniem, do skrzyżowania na 

drogę w stronę miejscowości Obrąb również ze skrzyżowaniem tj. około 1 km 855 m, droga 6 

metrowa z dwoma skrzyżowaniami, które zostaną przebudowane. Zostanie wykonane pobocze 

o szerokości 1 m z kruszywa łamanego 0-31,5, zjazdy przyległe do nieruchomości również 

zostaną wykonane i wycinka drzew, jak będą kolidować z zaistniałą przebudową.  

2) Drugi etap - od skrzyżowania drogi 1266Z między Juchowem a Jeziorkami do miejscowości 

Radacz tj. odcinek 4km165m, parametry drogi 6m plus pobocze 1 metr. 

3) Trzeci etap - od miejscowości Radacz do drogi wojewódzkiej 172 tj. 1,250km i parametry 

również takie same jak przy tych dwóch etapach. Opracowanie projektu szacuje się na koniec 

lipca.  

Poinformował również, że jest projektowane jeszcze jedno zadanie – droga na odcinku Jeleń, 

Ciemino, Łączno do drogi krajowej 20, czyli do Silnowa. Jest to odcinek drogi 6 plus, czyli 6 km 

873m. Pierwszy etap projektu to jest 6m jezdnia i pobocze metrowe, później od Ciemina do 

wjazdu do miejscowości Łączno 5,5m i 6m, od Łączna przez aleję lipową (gdzie są protesty 

odnośnie wycinki drzew) 3,5m plus zjazdy. W 2021 roku, tak jak zawarł w piśmie, nie będzie 

żadnych przewidzianych inwestycji na terenie Gminy Borne Sulinowo.  

 

Radna Elżbieta Niepelt zapytała, czy jest planowane na etapie projektowania wykonanie 

oświetlenia przy drodze od miejscowości Radacz do drogi wojewódzkiej. Powiedziała, że mają 

tam duże osiedle nad jeziorem i trzeba by potraktować to jako całość, jako drogę 

międzyosiedlową. 

 

Dyrektor PZD Roman Romaniuk odpowiedział, że co do całości planowania kolejnych dwóch 

etapów, czyli drugiego i trzeciego, wiedzy nie ma. Aktualnie realizowany jest etap pierwszy, czyli 

od skrzyżowania w miejscowości Juchowo do skrzyżowania na Obrąb.  

 

Radna Elżbieta Niepelt zwróciła się z prośbą o uwzględnienie w przyszłości takiego oświetlenia, 

jak między osiedlami.  

 

Dyrektor PZD Roman Romaniuk odpowiedział, że oświetlenie jest zadaniem gminy. 
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Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, iż myślała, że to już jako całość. Podziękowała za 

wyjaśnienie. 

 

Radny Arkadiusz Malarski podziękował za reakcję na interwencję odnośnie sprzątania 

przydrożnych rowów, szczególnie w okolicy Silnowa, Juchowa wiosną tego roku. Cały ten 

odcinek został gruntownie wysprzątany, a tamta interwencja była bardzo mocno potrzebna, tak że 

to jest naprawdę bardzo duża robota zrobiona. Po tym zapytał, czy w planach przyszłego roku 

będzie uwzględnione wykonanie nakładki w miejscowości Silnowo na odcinku od drogi od 

skrzyżowania przy kapliczce do stacji benzynowej.  

 

Dyrektor PZD Roman Romaniuk odpowiedział, że plany odnośnie tego odcinka są w myślach  

(w cudzysłowie). Zwrócił uwagę, że tam jest problem inny, tj. przy wjeździe od drogi 20 (patrząc 

w stronę przy CPN na ten odcinek), kawałek tego odcinka nie jest w trwałym zarządzie 

Powiatowego Zarządu Dróg. Ten kawałek terenu jest firmy, która prowadzi CPN i tu mają 

większy problem. Nakładka jest szacowana na około 400.000zł, czyli od krzyżówki do krzyżówki, 

ale musieliby uregulować system prawny właśnie tego kawałka terenu. Stwierdził, że trudno mu  

w tej chwili powiedzieć, jak to się skończy. Jeżeli nie uda się im dogadać, to wtedy będą myśleć  

o innych nakładkach. W budżecie ma 200.000,00zł na nakładki.  

 

Radny Paweł Sztyler poruszył temat drogi powiatowej między Jeleniem a Jelonkiem, przez którą 

docelowo będzie poprowadzona ścieżka rowerowa. Zapytał, czy są tam jakieś projektowane, 

planowane prace co do poprawy tej drogi, ponieważ na obecną chwilę stan jest taki, że dwa 

samochody nie mogą się minąć na tej drodze.  

 

Dyrektor PZD Roman Romaniuk odpowiedział, że w tej chwili nie ma przewidywanych planów 

odnośnie tego odcinka drogi. Ma nadzieję, że w przyszłości wszystkie drogi zostaną wykonane. 

Powiedział, że na tym odcinku drogi nie ma takiego ruchu. Mieszkają mieszkańcy i na pewno by 

chcieli mieć drogę ładną i szeroką, ale starają się wykonywać inwestycje na drogach, gdzie ruch 

jest duży - dojazd do firm, do innych elementów. Przypomniał, że w powiecie ogólnie jest 5 gmin 

i jest ponad 500 kilometrów dróg. Zwracając się do radnego Sztylera powiedział: żeby zrobić 

wszystkim i wszystko no to przepraszam, ale coś musimy wybierać, coś - co będzie dla większości 

użytkiem.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że jak mantrę od lat powtarza jedną rzecz, 

chodzi mu o drogę powiatową do Starowic. Przypomniał, że bodajże już z 15 lat temu był 

nakładany fragment asfaltu, ale bez tzw. warstwy ścieralnej. Dzisiaj ten odcinek pęka i robią się 

dziury - dla niego jest to niezrozumiałe. Powiedział, że prosi o warstwę ścieralną na tym odcinku, 

bo de facto dojdzie do tego, że trzeba będzie całą drogę odtwarzać i naprawiać. Chodzi o te 4 cm, 

żeby położyć, bo ktoś kiedyś o tym zapomniał, zabrakło funduszy. Poinformował, że co roku to 

powtarza, byłemu dyrektorowi również powtarzał.  

 

Dyrektor PZD Roman Romaniuk odpowiedział, że przyjrzy się temu, o czym mówił 

Przewodniczący RM. Będzie miał większą wiedzę po uzyskaniu informacji od kierownika.  

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol podziękował Dyrektorowi PZD za obecność, za odpowiedzi 

i za wyczerpujące informacje. 

Po tym przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów 

gminnych, realizacja zadań inwestycyjno-remontowych w 2020 r., plany na rok 2021.”. 
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Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną na temat 

utrzymania dróg, ulic, placów gminnych i realizacji zadań inwestycyjno-remontowych w 2020 r., 

planów na rok 2021. Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

i zwrócił się o przedstawienie opinii. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię o treści: 

 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się z informacją na temat utrzymania dróg, 

ulic, placów gminnych i realizacji zadań inwestycyjno-remontowych w 2020 roku oraz 

planowanych zadań na 2021 rok. 

Przewidziane do wykonania zadania w 2020 roku zostały zrealizowane zgodnie  

z ustalonym planem w odniesieniu do przyjętych w budżecie Gminy Borne Sulinowo środków 

finansowych. Ogółem na te zadania wydatkowano kwotę 2.731.517,97zł, w tym dofinansowanie 

722.834,51 zł. 

Zdaniem komisji podejmowane zadania inwestycyjno-remontowe w zakresie dróg 

gminnych są zadowalające w stosunku do możliwości finansowych gminy. 

Planowane na 2021 rok zadania z zakresu utrzymania dróg gminnych również zostały 

dostosowane do przewidzianych w budżecie Gminy Borne Sulinowo środków finansowych.  

Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała realizację 

zadań dotyczących utrzymania dróg gminnych w 2020 roku oraz nie wnosi uwag do planowanych 

i częściowo zrealizowanych zadań w tym zakresie przewidzianych na 2021 rok.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do 

informacji lub opinii Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poprosił radnych, którzy wyłączyli wizję, o jej włączenie. 

Poinformował radnych, że uczestniczą w obradach i musi ich widzieć. 

 

Radny Artur Malinowski powiedział, że ma rodzinną sytuację bardzo pilną i musi wyjechać  

z dzieckiem do lekarza. Poprosił Przewodniczącego RM o zwolnienie z sesji. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol odpowiedział, że dobrze, jeśli jest taka pilna sytuacja - 

wyjazd do lekarza, to proszę bardzo. 

 

Po tym przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Informacja na temat funkcjonowania systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2020 r. do 30 

kwietnia 2021 r. oraz o wyniku przetargu na odbiór i transport odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne Sulinowo.”. 

 

Od tej pory w Sesji uczestniczyło 12 radnych. 
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Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację na temat 

funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie Borne Sulinowo  

w okresie od 1 maja 2020 r. do 30 kwietnia 2021 r. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Przedstawienie raportu  

z realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej za lata 2015-2020.”. 

 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali raport z realizacji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej za lata 2015-2020. 

Powyższy raport stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w raporcie.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Uchwalenie aktualizacji 

Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2027 z perspektywą 

do 2030 roku.”. 

 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-

2027 z perspektywą do 2030 roku. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi lub pytania do 

projektu uchwały. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/446/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne 

Sulinowo na lata 2021-2027 z perspektywą do 2030 roku została podjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol ogłosił przerwę od godz. 15.06 do godz. 15.15. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 12 radnych.   

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Podjęcie uchwał  

w sprawach.”. 

 

 

Ad 11. 

Podjęcie uchwał. 

 

11.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia skargi 

na działania Burmistrza Bornego Sulinowa. Skargę rozpatrywała Komisja skarg, wniosków  

i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/447/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie skargi na działania Burmistrza Bornego Sulinowa została podjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

11.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia terminu 

zebrania wiejskiego, na którym ma być dokonany wybór sołtysa (dot. Sołectwa Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/448/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie ustalenia terminu zebrania wiejskiego, na którym ma być dokonany wybór 

sołtysa została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

11.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wykazu kąpielisk na 

terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/449/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

11.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia sezonu 

kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/450/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

11.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przekazania 

projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Borne Sulinowo do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/451/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie przekazania projektu zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Borne Sulinowo do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

11.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia dopłat do 

cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych taryfowych grup odbiorców usług. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/452/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie ustalenia dopłat do cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych 

taryfowych grup odbiorców usług została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22  

do protokołu. 

 

 

11.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 89/106 wraz z udziałem 1/106 w działce nr 89/144  

w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/453/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

11.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 61/5 w m. Przyjezierze). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 



14 

 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/454/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

11.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 

części nieruchomości gruntowej tj. 375 m
2
 z działki nr 147/1 w obr. Krągi – ogr. dz. nr 52). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/455/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28  

do protokołu. 

 

 

11.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 

części nieruchomości gruntowej tj. 150 m
2
 z działki nr 4/9 w obr. Borne 05). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/456/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 30  

do protokołu. 

 

 

11.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/457/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne 

Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
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11.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/458/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

11.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyboru metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej 

opłaty. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 
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- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/459/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalania wysokości stawki tej opłaty została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 36 

do protokołu. 

 

 

11.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/460/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 38 do protokołu. 

 

 

11.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/461/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz gminy została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 40  

do protokołu. 

 

 

11.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 przedsiębiorców prowadzących 

punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo i zwrotu części tej opłaty. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/462/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 

przedsiębiorców prowadzących punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo i zwrotu 

części tej opłaty została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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11.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia wzoru 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/463/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

 

 

11.18 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zasad wnoszenia, 

cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/464/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 

handlowego została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
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11.19 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021 (zmiana treści § 3). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/465/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

 

11.20 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 104.540,47zł, zmniejszenia dochodów o kwotę 28.445,00zł oraz zwiększenia 

wydatków budżetu gminy o kwotę 135.061,99zł). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/466/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
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11.21 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 

części nieruchomości gruntowej tj. 100 m
2
 z działki nr 123/1 w m. Starowice). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/467/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 maja 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 52  

do protokołu. 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 53 i nr 54 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Interpelacje i zapytania 

radnych”. 

 

 

Ad 12. 

 

W punkcie sesji pn. „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, że na dzień dzisiejszy nie wpłynęły 

interpelacje i zapytania.  

Po tym przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Wolne wnioski i informacje”. 

 

 

Ad 13. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

 

 Radna Elżbieta Niepelt poinformowała, że wczoraj u nich na zebraniu wiejskim zadano 

pytanie, czy w związku ze spisem powszechnym jest możliwe, żeby pracownik urzędu np.  

do świetlicy przyjechał i dokonał tego spisu na umówione godziny. Powiedziała, że chodzi  

o osoby starsze, które nie są mobilne, nie posiadają Internetu i nie mają możliwości się spisać 

samemu. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że tej odpowiedzi mogłaby nam udzielić pani 

Sekretarz. Przyznała, że nie ma w pełni informacji, ponieważ bezpośrednio się tym nie 

zajmuje i nie potrafi odpowiedzieć, czy w ogóle jest taka możliwość. Prosiła, żeby pamiętać, 

że są osoby z terenu naszej gminy, które spisują tych mieszkańców.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol udzielił głosu Sekretarzowi Gminy Beacie Czarneckiej-

Herbaczewskiej. 

 

W czasie, gdy Sekretarz Gminy zaczęła udzielać odpowiedzi, wystąpiły problemy  

w połączeniu głosowym. 

 

W związku z powyższym Burmistrz Bornego Sulinowa zaproponowała, żeby Sekretarz Gminy 

udzieliła odpowiedzi z jej gabinetu. 

 

W czasie, gdy Sekretarz Gminy przemieszczała się do gabinetu Burmistrza, Przewodniczący 

RM udzielił głosu radnej Anetcie Chołody. 

 

 Radna Anetta Chołody podziękowała w imieniu mieszkańców Łubowa, szczególnie ulicy 

Poprzecznej i Zielonej, za zamontowanie 3 lamp, z których 2 jeszcze nie świecą. Powiedziała, 

iż one są bardzo ważne ze względu na to, że to jest zjazd z drogi krajowej na drogę gminną  

i tutaj zwiększyło się na pewno bezpieczeństwo. Po tym poruszyła sprawę boiska przy Szkole 

Podstawowej w Łubowie i zapytała, kiedy te prace się zaczną.  

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że jeśli chodzi o boisko, to na ten moment 

jeszcze nie potrafi udzielić konkretnej odpowiedzi. W tej chwili mamy w pierwszej kolejności 

salę gimnastyczną, więc na ten moment zajmujemy się salą gimnastyczną i tymi uwagami do 

projektu, które były z naszej strony. Odnośnie boiska nie potrafi jeszcze powiedzieć. 

Poinformowała, że czekają jeszcze na rozstrzygnięcia innych środków, żeby podjąć ostateczną 

decyzję. Następnie poinformowała, że jest już pani Sekretarz i zamienia się z nią miejscami. 

 

 Sekretarz Gminy Beata Czarnecka-Herbaczewska poinformowała, że Narodowy Spis 

Powszechny w pierwotnym planie miał trwać od 1 kwietnia do 30 czerwca, ale został 

przedłużony do końca września, z tym, że pierwszy etap to był etap samospisu internetowego  

i tak naprawdę od 2 tygodni rachmistrzowie zostali już przez GUS wyposażeni w odpowiedni 

sprzęt i rozpoczęli pracę dopiero 2 tygodnie temu. Rachmistrzowie spisują, dokonują spisów 

tylko i wyłącznie przez telefon. W tej chwili nie ma możliwości, żeby rachmistrz przyszedł do 

kogokolwiek z mieszkańców, bo trwa jeszcze czas pandemii i w tej chwili obostrzenia jeszcze 

na to nie pozwalają. Wszyscy mieszkańcy mają możliwość spisać się tak jak do tej pory, czyli 

przez Internet, korzystając z samospisu. Natomiast ci starsi mieszkańcy - głównie seniorzy, 

którzy nie mają dostępu do Internetu, bądź nie potrafią korzystać z komputera - mogą 

poczekać na rachmistrza, który do nich zadzwoni. Na naszym terenie działa 4 rachmistrzów, 

którym jest przydzielany przez GUS teren do spisów w cyklach tygodniowych. Dostają 

wykazy mieszkańców, którzy jeszcze samospisu nie dokonali i z tymi mieszkańcami 

kontaktują się telefonicznie, dokonując tego spisu przez telefon. Mieszkańcy mają również 

możliwość zadzwonić na infolinię, która jest wszędzie dostępna na wszystkich plakatach, na 

stronach urzędowych naszych, na Facebooku. Tam są tylko 2 numery telefonu z infolinii. Jeśli 

będzie taka możliwość spróbują zorganizować takie wyjazdowe spotkania, żeby na miejscu 

pomóc mieszkańcom się pisać, z tym, że nie wie, jak będzie z Internetem. Jeśli świetlica 

Internetu nie ma, to nie wie czy się uda dokonać tego spisu bez Internetu.  

 

 Radna Karolina Fornal powiedziała, że ostatnio wspominała, pytała też panią Burmistrz  

o sprzątanie placu koło Orlika. Rzeczywiście został wysprzątany (większa ilość została 
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wybrana), jednak takie mniejsze pozostałości, których nie jest wcale tak mało, zostały 

zagarnięte do lasku, który jest obok tego placu, na którym zalegał gruz. Poinformowała, że 

tego gruzu tam przybywa, więc nie wie, czy to mieszkańcy co nie co tam dorzucają, czy to 

firma, która sprzątała. Stwierdziła, że nie dość, że jest nieestetycznie, to są dosyć duże 

kawałki. Jest nawet ciężko do tego lasku wejść, a tam ludzie chodzą też sobie z psami, 

przechodzą tamtędy jakieś ścieżki.  

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odnosząc się do wypowiedzi radnej Fornal powiedziała, że 

jeżeli taką sytuację zauważyła to szkoda, że wcześniej do nas taka informacja nie wpłynęła. 

Na pewno podjadą i sprawdzą jak to wygląda, a prawda jest też taka, że jeżeli ktoś gdzieś coś 

raz wysypał, to inni przychodzą i też sobie tam dosypują. Nie jesteśmy na co dzień w tych 

wszystkich miejscach, ale zwrócą na to uwagę i sprawdzą, kto to posprzątał. 

 

Radna Karolina Fornal dodała, że widziała jak to było zamiatane, ale to było w trakcie, a na 

drugi dzień te resztki było widać. Nie chce też kogoś oskarżać, ale jednak dzień wcześniej 

widziała, że ktoś sprzątał i po prostu jednak wszystko nie zostało wywiezione. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że akcja sprzątania terenu miasta nie jest 

zakończona i na pewno przebiegać będzie, jakby dalej. Przypomniał, że nasze środki są też  

w jakiś sposób ograniczone. Naszą brygadę remontowo-budowlaną też wykorzystujemy do 

sprzątania, do kwestii zieleni. Wykorzystujemy również naszą spółkę. Ta akcja odnośnie 

zieleni i odnośnie porządków będzie przebiegać na pewno przez całe lato, jesień, a później 

czeka nas zima i kolejne inne zadania, i tak na okrągło. Oczywiście zdajemy sobie sprawę, że 

tych porządków Borne Sulinowo wymaga jeszcze wiele, wiele i pracy i czasu, żeby tutaj do 

ładu naprawdę doprowadzić. Zauważył, że cały czas postępy są, chociaż oczywiście zawsze 

będziemy wszyscy niezadowoleni. Mieszkańcy, urzędnicy i radni chcieliby, żeby te porządki 

następowały szybciej i lepiej itd. Także nad tym pracujemy i na pewno nie będziemy tego 

tematu jakby kończyć i zapominać o nim. 

 

 Burmistrz Dorota Chrzanowska przekazała kilka informacji. Poinformowała, że 14 czerwca 

mamy w Koszalinie podpisanie umowy spółki w związku z powstaniem Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej, czyli mieszkania pod wynajem. O kolejnych postępach z tym związanych 

będzie na pewno informowała. Następnie podziękowała wszystkim służbom, które 

uczestniczyły w pożarze mieszkania, tutaj na terenie naszego miasta. Zginął właściciel tego 

mieszkania i prowadzone jest teraz postępowanie wyjaśniające. Starała się też uczestniczyć  

w tym pożarze, w sensie wsparcia i zaopiekowania się mieszkańcami. Pierwszą informację, 

którą dostała, to było 45 osób wyprowadzonych z tych lokali. Zajęli się tymi mieszkańcami  

i ma nadzieję, że w miarę godnie. Poprosiła o pomoc pana J. Ch., aby w miarę możliwości 

zapewnił nocleg, jakąś ciepłą herbatę tym ludziom, ponieważ większość z nich była jednak  

w piżamach, w szlafrokach i nie mieli znajomych bądź rodziny na terenie miasta. Osoby te 

zostały umieszczone w ośrodku państwa Ch. i bardzo podziękowała za pomoc. Pan Ch. 

pojawił się bardzo szybko i własnym samochodem poprzewoził te osoby. Niemniej jednak na 

pewno należy się wielki szacunek dla wszystkich służb, dla naszego OSP i dla zawodowych 

PSP, które brały udział w tym pożarze. Pojawiły się przemyślenia w wyniku tego zdarzenia 

(pożar dotknął tylu rodzin) w związku z otoczeniem takiego koszarowca, gdzie stoją 

zaparkowane samochody (tym razem na szczęście nie było samochodów). Z jednej strony, 

czyli od głównego wejścia do budynku samochody strażackie mogły podjechać, z tyłu też  

w miarę między tymi drzewami ta jedna jednostka się zmieściła. Niemniej jednak, gdyby było 

tam więcej samochodów czy też bardziej zadrzewiony teren z tyłu, taka pomoc bezpośrednia 

nie mogłaby być udzielona i kto wie, czy nie skończyłoby się na wycince drzew, żeby 

uratować jak najwięcej tego budynku. Oczywiście są straty, bo są mieszkania pozalewane, jest 
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zniszczony dach, ale zarządca i wspólnota na pewno już się tym zajęli. Poinformowała, że 

wpływają do niej pisma (dzisiaj też wpłynęło pismo) od matek, które wychowują dzieci 

niepełnosprawne i nie jest to pierwsza inicjatywa tych mam w trosce o zapewnienie lokali, 

mieszkań chronionych, opieki nad tymi dziećmi. Myśmy nie przystąpili i nie przystąpimy 

teraz do projektu mieszkań chronionych, mieszkań wytchnieniowych. Przypomniała, że 

próbowaliśmy zrobić takie mieszkanie wytchnieniowe, niemniej jednak nie dostaliśmy wtedy 

akceptacji. To mieszkanie zostało przeznaczone dla lekarza, jest wyremontowane i w tej 

chwili mieszka już lekarz. Natomiast 19 maja spotkała się ze Starostą, ponieważ ten projekt 

przewiduje również utworzenie takich mieszkań chronionych albo wspólnie ze Starostwem 

Powiatowym, bądź też między gminami. Nie mamy w tej chwili budynku, który moglibyśmy 

przeznaczyć do remontu, czy też wybudować nowy budynek, ponieważ nie mamy ani 

projektu, ani też w PFU nie mamy tego przewidzianego. Jej pomysłem było, żeby rozmawiać 

ze Starostą i być może utworzyć takie centrum na bazie naszego DPS-u. Jednak kiedy 

pracownik Urzędu rozmawiał z Urzędem Wojewódzkim okazało się, że ma być to odrębny 

budynek, nie może być pod wspólnym dachem i że nie bardzo będzie można coś takiego 

zrobić. Starosta jest tutaj przekonany, że uda się to zlokalizować w Domu Pomocy Społecznej. 

Zaoferowała ze swojej strony sprawdzenie ilości naszych mieszkańców - nasz Ośrodek 

Pomocy Społecznej dysponuje takimi danymi, bo do poprzedniego projektu prosiła  

o sprawdzenie zapotrzebowania. Czy Starosta zdecyduje się to robić we współpracy z nami, 

czy też samodzielnie, na ten moment jeszcze nie wie. Termin na składanie wniosku jest bardzo 

krótki, bodaj do 17 czy 19 czerwca. 

 

Radna Joanna Grosicka w uzupełnieniu dodała, że wczoraj pojawiło się ogłoszenie ministra, 

że termin na składanie wniosków został wydłużony do 30 czerwca. Podjęta została decyzja, 

pan S. przygotowuje PFU, bo nie zdążą wykonać pełnej dokumentacji projektowej. Nie 

czekają ostatecznie na opinię ministerstwa, czy można to zrobić pod dachem DPS-u, po prostu 

podejmują to ryzyko i będą na pewno składać wniosek.  

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska podziękowała radnej Grosickiej za podpowiedź i powiedziała, 

że też taką informację będzie przekazywała osobom, które do niej wystąpiły z pismem  

z prośbą o zajęcie się tym tematem. Zaznaczyła, że podpisały się pod tym panie nie podając 

adresu. Myśli, że wszystkie te mamy są w Stowarzyszeniu „Promyk" i wtedy poinformuje 

Stowarzyszenie i będziecie Państwo to przekazywali dalej. Po tym wypowiedziała się na temat 

ZLOTU. Na dzień dzisiejszy jest przewidziana organizacja ZLOTU do 1000 osób, bo tak 

pozwalają nam na ten moment przepisy, ma to być forma zamknięta, czyli bez odwiedzających 

i teren ogrodzony. W trakcie tego ZLOTU chcą prowadzić akcję charytatywną, a nad tym dla 

kogo zastanawiają się organizatorzy. Z naszego CKiR uzyskała informację, że planowany jest 

na 19 czerwca bieg Spartakusa. Jeżeli warunki w sensie sytuacji pandemii pozwolą, to  

w czerwcu jest planowana impreza na rozpoczęcie wakacji - Romski Kwiat Paproci. 

Przypomniała, że w ubiegłym roku były środki pozyskane na zorganizowanie tego 

przedsięwzięcia, niemniej jednak zostało ono przełożone.  

 

 Radna Elżbieta Niepelt skierowała pytanie do Zastępcy Burmistrza, na jakim etapie jest 

sprawa przejęcia terenu, na którym stoi wiata przystankowa, bo to należy do Agencji 

Nieruchomości Rolnej. Powiedziała, że niebawem znowu będą planować wydatki z budżetu 

sołeckiego na następny rok. Zależy im, żeby tam też poprawić estetykę wokół tej wiaty, a póki 

co nie mogą tam nic zrobić, bo nie jest to gminny teren. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że nie jest do końca tak, że nie możemy 

nic zrobić. I tak jesteśmy na tym terenie i użytkujemy go. W sensie porządkowania i jakiejś 

estetyzacji, to zawsze można to robić i nikt się o to nie obrazi. Natomiast jesteśmy jeszcze na 

etapie, to znaczy nie udało się tego przejąć formalnie. Powiedział, że być może będą ponawiać 
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tą sprawę jeszcze raz. Czy jakiś problem wystąpił? Nie było zgody? Tak, wystąpił problem  

w sensie zadań własnych gminy. 

 

 Przewodniczący RM Mariusz Gorgol nawiązał do tego co pani Burmistrz powiedziała 

odnośnie miejsc wkoło budynków. Zasugerował dokonanie przeglądu z Zarządcami Wspólnot 

i Spółdzielni, żeby rzeczywiście udrożnić te miejsca dojazdowe w razie takich wypadków 

pożaru. Pozastawiane są niektóre budynki dookoła samochodami, altankami i grillami,  

a później jak jest tragedia, to rzeczywiście ciężko o pomoc. Będzie wnioskował o taki przegląd 

ze służbami. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego RM 

powiedział, iż wiąże się to też z tym, że nasze ulice wewnętrzne - poza powiatowymi, poza 

tymi głównymi - wymagają przebudów, remontów. W tej chwili jesteśmy na etapie 

projektowania ulicy Wyszyńskiego i tam też planujemy zrobić jak najwięcej miejsc 

postojowych dla samochodów osobowych. Podkreślił, że zdajemy sobie sprawę, że przy 

nieruchomościach wielolokalowych są problemy z miejscami postojowymi, ponieważ działki 

są niejednokrotnie zbyt małe, w innych przypadkach już zagospodarowane i ogólnie brakuje 

tych miejsc postojowych. Uważa, że sukcesywnie przy przebudowach tych dróg będzie tych 

miejsc coraz więcej. Oczywiście nie zwalnia to poszczególne wspólnoty czy spółdzielnie 

przed zapewnieniem dostępu w celach przeciwpożarowych. My nie jesteśmy w stanie 

wymusić tego na tych podmiotach, żeby odpowiednio zagospodarowały swoje nieruchomości. 

To jest sprawa bardziej do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, który ma 

władztwo budowlane odnośnie obiektów i sposobu użytkowania tych obiektów.  

 

 Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że dzisiaj przypada dzień Samorządu 

Terytorialnego i z tej okazji podziękowała radnym za ten rok pracy. Wszystkim 

samorządowcom życzyła wszystkiego dobrego, zarówno w życiu prywatnym jak i w życiu 

zawodowym i w życiu samorządowym. 

 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 14 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji”. 

 

 

Ad 14. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na 

dzień 1 lipca 2021 r. (czwartek) godz. 14.30.  

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego  

w 2021 roku. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 

3. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Borne Sulinowo, w tym: 

1) debata nad raportem o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, 

2) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa. 



26 

 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, 

sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok oraz informacji o stanie 

mienia komunalnego Gminy Borne Sulinowo. 

5. Podjęcie uchwał. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku sesji Przewodniczący RM Mariusz 

Gorgol zwrócił się do radnych z prośbą, żeby zostali 5 minut, bo chciałby omówić z nimi sprawy 

porządkowe. 

 

Następnie Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 15 pn. „Zamknięcie 

sesji”. 

 

 

Ad 15. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXXII Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.32 do godz. 16.15. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 

 


